
 

 

 

Δημήτρης Κωνσταντόπουλος 

Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας 

Αθήνα, 7 Ιανουαρίου 2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Εθνικής Άμυνας, κ. Νικόλαο Παναγιωτόπουλο 

Θέμα: “Αποκατάσταση της άνισης αντιμετώπισης των Ιπτάμενων Αξιωματικών 

Ειδικής Μονιμότητας ως προς τον αποστρατευτικό τους βαθμό.” 

 

Με το άρθρο 18 παρ. 34 του ν. 4407/2016 (Α΄134) τέθηκαν σε ισχύ ευνοϊκές διατάξεις 

ως προς το βαθμό αποστρατείας των Ιπτάμενων Αξιωματικών Ειδικής Μονιμότητας. 

Ωστόσο δεν έγινε οιαδήποτε αναφορά για την αποκατάσταση της βαθμολογικής 

ισότητας που προέκυπτε για όσους είχαν ήδη αποστρατευτεί πριν την έναρξη ισχύος 

του προαναφερθέντος νόμου, σε ό,τι αφορά το ζήτημα της απονομής και διατήρησης 

του τιμητικού, και μόνο, αποστρατευτικού τους βαθμού. Πιο συγκεκριμένα, δεν 

υπάρχει καμία πρόβλεψη για όσους αν και πληρούν τους όρους της συγκεκριμένης 

διάταξης του ν. 4407/2016 ως προς τα έτη υπηρεσίας και όλες τις προϋποθέσεις, 

αποστρατεύθηκαν πριν τη θέση της σε ισχύ το 2016. 

 
Η νομοθετική αυτή αστοχία, πέραν των νομικών ζητημάτων που εγείρει, πλήττει 

ευθέως τον ηθικό σκοπό επί του οποίου ερείδεται η εν γένει πρόβλεψη περί διατήρησης 

τιμητικού αποστρατευτικού βαθμού για όσους πληρούν τις προϋποθέσεις του νόμου 

και υπηρέτησαν επάξια. Τούτος δε είναι και ο λόγος για τον οποίο αντίστοιχες 

ευνοϊκές διατάξεις για απονομή και διατήρηση τιμητικού βαθμού, ουδέποτε 

διαχώρισαν όσους είχαν αποχωρήσει από την υπηρεσία πριν την έναρξη ισχύος τους 

(όπως π.χ. οι διατάξεις του Υπουργείου Εξωτερικών για την απονομή βαθμού επί 

τιμή). 
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Το ζήτημα είναι ήδη γνωστό, καθότι έχει τεθεί πολλάκις υπόψη της πολιτικής ηγεσίας, 

η οποία και έχει τη σχετική νομοθετική πρωτοβουλία προς αποκατάσταση της αδικίας. 

Μιας αδικίας, μάλιστα, η άρση της οποίας: 

- έχει αποκλειστικά και μόνο τιμητικό σκοπό και χαρακτήρα και δεν πρόκειται 

να επιβαρύνει καθ’ οιονδήποτε τρόπο τον κρατικό προϋπολογισμό, εγείροντας 

περαιτέρω οικονομικές απαιτήσεις, και, αυτονόητα,  

- θα προβλέπει και σχετική διαδικασία περί διαπίστωσης της πλήρωσης των 

προϋποθέσεων για την τιμητική απονομή και διατήρηση του βαθμού του 

Συνταγματάρχη εν αποστρατεία ή αντίστοιχου άλλων Κλάδων. 

Κατόπιν αυτού ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός : 

 
1. Γιατί δεν έχει μέχρι σήμερα αρθεί νομοθετικά η εν λόγω αδικία, η οποία έχει 

ως αποτέλεσμα τον αναιτιολόγητο διαχωρισμό και άνιση μεταχείριση των 

Ιπτάμενων Αξιωματικών Ειδικής Μονιμότητας ως προς τον αποστρατευτικό 

τους βαθμό ; 

 
2. Σκοπεύει το Υπουργείο να εντάξει στο νομοθετικό του σχεδιασμό, σχετική 

διάταξη που θα επιλύει το παραπάνω πρόβλημα; 

Ο Ερωτών Βουλευτής 

Δημήτρης Κωνσταντόπουλος 

 

 

 

 

 




